

Signatures of Members

Lynn McDonald (Broadview—Greenwood)
 Dan Heap (Spadina)
 Doug Anguish (The Battlefords—Meadow Lake)
 Vic Althouse (Humboldt—Lake Centre)
 Bob Ogle (Saskatoon East)
 Stan J. Hovdebo (Prince Albert)
 Sid Parker (Kootenay East—Revelstoke)
 Jim Manly (Cowichan—Malahat—The Islands)
 Cyril Keeper (Winnipeg—St. James)
 Lyle Kristiansen (Kootenay West)
 Ian Deans (Hamilton Mountain)
 Svend Robinson (Burnaby)

That, pursuant to Section 20 of the Electoral Boundaries Readjustment Act (Chapter E-2, R.S.C., 1970), consideration be given by this House to the matter of an objection to the provisions of the Report of the Electoral Boundaries Commission for the Province of Ontario, laid before this House by the Speaker on Thursday, June 2, 1983, on the grounds set forth hereinafter:

1. The Commission failed to give adequate attention and consideration to geographical, political and demographic factors when planning the redistribution of electoral boundaries within the Province, factors which are specifically provided for by subsections 13(c)(i) and 13(c)(ii) of the Electoral Boundaries Readjustment Act to be included in the terms of reference of the Commission.

2. In splitting the Town of Fort Erie in such a way as to cause that part of the Town north of the Queen Elizabeth Way and east of Sunset Drive and Rosehill Road to lie within the Riding of Niagara Falls-Fort Erie, while the remainder of the town falls within the Riding of Welland-Erie, the Electoral Boundaries Commission has chosen to ignore the above factors.

3. The Commission has not given adequate consideration to the representations made to the Commission on behalf of various individuals and groups within the Riding of Erie during the Public Hearings which were conducted. None of the recommendations promoted so drastic a change.

4. Although the prime consideration in redistribution should be to minimize the disruption of constituencies, while ensuring that population of different ridings is kept roughly the same, the Electoral Boundaries Commission has completely altered the Electoral District of Erie. This riding was completely new in 1979. One would assume that a very drastic change in population patterns must have taken place in the past four years to justify such a change. Such is not the case.

5. Mr. Girve Fretz, Member of Parliament for the Riding of Erie, has endeavoured to develop a sense of community and continuity within the various municipalities which comprise his constituency. Any sense of cohesiveness now found in this riding stands to be destroyed.

Signature des députés

Lynn McDonald (Broadview—Greenwood)
 Dan Heap (Spadina)
 Doug Anguish (The Battlefords—Meadow Lake)
 Vic Althouse (Humboldt—Lake Centre)
 Bob Ogle (Saskatoon-Est)
 Stan Hovdebo (Prince-Albert)
 Sid Parker (Kootenay-Est—Revelstoke)
 Jim Manly (Cowichan—Malahat—Les Îles)
 Cyril Keeper (Winnipeg—St. James)
 Lyle Kristiansen (Kootenay-Ouest)
 Ian Deans (Hamilton Mountain)
 Svend Robinson (Burnaby)

Que, conformément à l'article 20 de la Loi sur la revision des limites des circonscriptions électorales (chapitre E-2, S.R.C., 1970), cette Chambre étudie le sujet sur lequel est fondée une opposition aux recommandations du Rapport de la Commission de délimitation des circonscriptions électorales agissant pour la province de l'Ontario déposé par le Président devant cette Chambre, le jeudi 2 juin 1983, pour les motifs ci-après énoncés:

1. La Commission n'a pas accordé suffisamment d'attention et de considération aux facteurs géographiques, politiques et démographiques lorsqu'elle a planifié le redécoupage des circonscriptions électorales de la province, facteurs qui, en conformité des alinéas 13c(i) et 13c(ii) de la Loi sur la revision des limites des circonscriptions électorales, devaient être inclus dans le mandat de la Commission.

2. En divisant la ville de Fort Érié de façon à ce que la partie de la ville située au nord du Queen Elizabeth Way et à l'est de la promenade Sunset et du chemin Rosehill fasse partie de la circonscription de Niagara Falls-Fort Érié et que le reste de la ville fasse partie de la circonscription de Welland-Érié, la Commission a choisi de ne pas tenir compte des facteurs susmentionnés.

3. La Commission n'a pas accordé suffisamment d'attention aux instances qui lui ont été soumises au nom de divers particuliers et groupes de la circonscription d'Érié au cours des audiences publiques qui ont eu lieu. Aucune des recommandations ne préconisait un changement aussi draconien.

4. Même si le but premier d'un redécoupage devrait être de perturber le moins possible les circonscriptions tout en assurant que la population de circonscriptions différentes demeure à peu près semblable, la Commission de délimitation des circonscriptions électorales a complètement transformé la circonscription d'Érié, qui était totalement nouvelle en 1979. Il faut donc supposer que les tendances démographiques ont changé de façon très spectaculaire au cours des quatre dernières années pour justifier une telle transformation, ce qui n'est pas le cas.

5. M. Girve Fretz, député d'Érié, s'est efforcé de créer un sentiment de communauté et de continuité à l'intérieur des diverses municipalités qui constituent la circonscription. On risque de détruire toute la cohésion que l'on retrouve présentement dans cette circonscription.